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ZÁPISNICA 

z 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 

ktoré sa konalo dňa 13.12.2023 (streda) o 17.00 hodine 

v zasadacej miestnosti na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 

 

Program rokovania: 

1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Kontrola uznesení 

5. Návrh na rozpočtové opatrenie 2/2023 

6. Návrh na mimoriadne odmeny poslancom obecného zastupiteľstva za činnosť v roku 2023 

7. Návrh VZN, ktorým sa vyhlasuje záväzná časť Územného plánu obce Rimavská Baňa - Zmeny a 

doplnky č.1 

8. Návrh VZN o miestnom poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad na území obce 

Rimavská Baňa  

9. Návrh VZN o dani z nehnuteľnosti na území obce Rimavská Baňa 

10. Návrh VZN o financovaní materskej školy a školských zariadení zriadených obcou 

11. Návrh rozpočtu obce na rok 2024 a viacročného rozpočtu obce na roky 2025 – 2026 

12. Zriaďovacia listina a štatút Obecnej knižnice Rimavská Baňa 

13. Žiadosť Základnej školy o zálohové financovanie projektu z rozpočtu obce 

14. Predaj majetku vo vlastníctve obce parcela KN C 1128/6 o výmere 1122 m2 zastavaná plocha a 

nádvorie  

15. Predaj majetku vo vlastníctve obce parcela KN C 301/1 o výmere 1047 m2 záhrada 

16. Predaj majetku vo vlastníctve obce KN C 56/2 o výmere 699 m2 zastavaná plocha a nádvorie, KN C 

56/1 o výmere 169 m2 o výmere 699 m2, rodinný dom súpisné číslo 38 postavený na parcele KN C 

56/2 a rodinný dom súpisné číslo 37 postavený na parcele KN C 56/1 

17. Zámenná zmluva nehnuteľností s Ing. Lukáš Belko a Martina Belková 

18. Žiadosť o vyjadrenie k investičnému zámeru vybudovania rekreačného objektu 

19. Ukončenie projektu „Podpora koordinačných a implementačných kapacít regionálneho rozvoja v 

okrese Rimavská Sobota“ 

20. Projekt Miestna občianska a preventívna služba obce Rimavská Baňa 

21. Projekt Komunitné centrum Rimavská Baňa 

22. Harmonogramu zasadnutí zastupiteľstva Obce Rimavská Baňa na rok 2024 

23. Informácia k adaptácii ťažby stavebného kameňa v lome Rimavská Baňa 

24. Zriadenie elokovaného pracoviska v základnej škole  

25. Interpelácie poslancov 

26. Záver 

 

K bodu 1 a) 

Deviate zasadnutie obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022-2026, ktoré sa konalo 

v zmysle schváleného harmonogramu 13. decembra 2023 o 17:00 hod., zvolala, viedla a otvorila 

starostka obce Rimavská Baňa Mgr. Elena Polóniová v zmysle ustanovenia § 12 ods. 1 zákona 

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z.n.p..  

Starostka informovala, že zasadnutie obecného zastupiteľstva (ďalej len „OZ“) je zo zákona 

verejné. Pozvánka bola dňa 30.11.2023, doručená poslancom OZ, jeho konanie bolo vyhlásené 
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v miestnom rozhlase, oznámené prostredníctvom obecných SMS, ďalej bolo zverejnené na úradnej 

tabuli a na webovom sídle obce v zákonom určenej lehote.  

Privítala prítomných poslancov (podľa prezenčnej listiny). Konštatovala, že zasadnutie bude 

slávnostné k ukončeniu roka. Na začiatku zasadnutia boli prítomní 6 poslanci (z počtu 7) a tak bolo od 

začiatku rokovania obecné zastupiteľstvo uznášania schopné. Poslankyňa Mgr. Dovalová sa vopred 

ospravedlnila, že na zasadnutie bude meškať. 

 

K bodu 1 b) 

Za zapisovateľku zápisnice bola určená Ing. Jana Oravcová a za overovateľov zápisnice a uznesení 

prítomní poslanci Igor Bagačka a Ján Račák. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 124/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 2  

Starostka obce poslancom OZ predložila spolu s pozvánkou na plánované 9. zasadnutie aj návrh 

programu, ktorý obsahoval 25 bodov.  

Starostka obce navrhla do predmetu rokovania pridať bod 24 Žiadosť zriaďovateľa súkromnej 

základnej umeleckej školy Utekáč k zriadeniu elokovaného pracoviska v ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča. 

Poslanci OZ nemali k programu žiadne iné návrhy a prijali doplnenie programu.  
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 125/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Po prijatí uznesenia prišla na zasadnutie poslankyňa Mgr. Dovalová. Počet prítomných poslancov 

vzrástol na 7. 

 

K bodu 3 

Starostka obce navrhla schváliť za členov návrhovej komisie poslancov Ing. Alcnauerovú a Mgr. 

Dovalovú. 

Návrh členov návrhovej komisie bol poslancami schválený.  
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 126/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Ing. Jana Alcnauerová následne predniesla k už prerokovanému bodu 1 b) a 2 návrhy znenia 

uznesení na hlasovanie. 

 

K bodu 4 

V tomto bode starostka obce vyhodnotila plnenie uznesení z predchádzajúceho 7. zasadnutia a 

informovala OZ, že: 

Uznesením č. 111/2023 – OZ schválilo Poskytnutie dotácie na dofinancovanie odchodného pri 

dovŕšení dôchodkového veku v sume 425,10 € – uznesenie splnené – dotácia na dofinancovanie bola 

ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča pre p. Pappovú poskytnutá.  

 Uznesením č. 112/2023 – OZ schválilo nákup roštov na prekrytie rigola, vrátane pozinkovania 

a dopravy v sume 2735 € – uznesenie splnené – rigol ja nainštalovaný a plní svoju funkciu. Poslanec I. 

Bagačka pomáhal pri prekrývaní. Prítomní skonštatovali, spokojnosť s výsledkom.  

Uzneseniami č. 113/2023, 114/2023 a 115/2023 - OZ schválilo podmienky verejných obchodných 

súťaží a ich vyhlásenia – uznesenia splnené –  verejné obchodné súťaže boli vyhlásené a vyhodnotené 

podľa plánu. Rokovanie o prijatí návrhov na predaj prebytočného majetku obce žiadateľov, prebiehalo 

v bode 15 – 17 zasadnutia. 

Uznesením č. 116/2023 – OZ schválilo zámennú zmluvu na nehnuteľnosti medzi rod. Belkovou 

a obcou – uznesenie nesplnené - Belkovci majú na liste vlastníctva ťarchu na pozemok. Rozhodnutie 

okresného úradu je zatiaľ prerušené. Ak Belko vybaví súhlas banky s vyňatím zámenného pozemku do 

februárového zasadnutia, bude potrebné situáciu znovu prejednať. Predpokladá sa, že banka nebude 

mať s vyňatím problém. na februárovom zasadnutí bude potrebné ďalšie prerokovanie. 
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Uznesením č. 120/2023 – OZ schválilo predloženie žiadosti o poskytnutie dotácie od poslancov 

BBSK na rok 2024 – uznesenie splnené - Žiadosť bola poslancom BBSK poslaná so zámerom 

realizácie akcie "Stretnutie rodákov 2024". 

Uznesením č. 122/2023 – OZ schválilo harmonogram podujatí na rok 2024 - uznesenie splnené – 

harmonogram bol zapracovaný.  

Starostka informovala o plánovaných aktivitách k 80. výročiu SNP a podrobne opísala plánované 

udalosti v našej obci a jej okolí: 30.8.2024: Historická kolóna po regióne Gemer-Malohont s pietnymi 

aktmi a vyhlásením SNP v miestnych rozhlasoch počas zastávok v Tisovci, Hnúšti, Rimavskej Bani a 

Klenovci. Zakončenie kolóny bude v sedle Chorepa pri Klenovci s exteriérovým kinom a vatrou. 13.-

14.9.2024: Divadelné predstavenie v Hnúšti a veľká bojová ukážka v Rimavskej Bani. 19.10.2024: 

Ukážka mobilizácie v Revúcej a akcia presunie na Dielik v Tisovci. 27.1.2025: Zakončenie všetkých 

tematických podujatí veľkou ukážkou oslobodzovacích bojov v Klenovci. Starostka poukázala na 

potrebu zabezpečiť spolufinancovanie projektov a možnosť zavedenia vstupného na veľkých akciách. 

Obec má nadhľad na možné zdroje financovania, vrátane dotácií od Ministerstva obrany a BBSK. 

Poslanci správu o plnení uznesení a nové informácie k podujatiam vzali na vedomie. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 127/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 5  

Starostka obce informovala o zmene rozpočtu prostredníctvom rozpočtového opatrenia č. 2/2023, 

ktoré bolo vykonané v súlade s § 14 ods. 2 písmen b) a c) zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy. Prekročenie príjmov a výdavkov: prekročenie a viazanie príjmov vo 

výške 4 828 €, čo odpovedá aj povolenému prekročeniu bežných výdavkov. Dôvod opatrenia: 

Navrhovaná zmena rozpočtu bola uskutočnená kvôli prijatému transferu v sume 4 828 €, ktorý bol 

určený primárne na pokrytie energetických nákladov a iných bežných výdavkov v dôsledku výpadku z 

podielových daní, čo predstavoval pokles o 6,7 % oproti plánovaným príjmom. Prostriedky budú 

optimálne použité na zabezpečenie bežného chodu obce na pokrytie zvýšených výdavkov na energie.  

Po prejednaní bol návrh na rozpočtové opatrenie 2/2023, poslancami OZ schválený bez námietok. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 128/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 6 

Starostka obce v tomto bode uviedla, že podľa platných zásad je možné raz ročne vyplatiť 

poslancom obecného zastupiteľstva mimoriadnu odmenu, ktorá je odrazom úsilia a prínosu poslancov 

k fungovaniu obce v danom roku. Za rok 2023 navrhla vyplatenie sumy 200 € každému z poslancov, 

a to s vyplatením spolu s poslaneckou odmenou za druhý polrok, vo výplatnom termíne za mesiac 

december 2023. 

Po zvážení a zdôraznení potreby podpory a uznania za vykonanú prácu v uplynulom roku, bol návrh 

na vyplatenie mimoriadnych odmien poslancom, poslancami schválený. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 129/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 7 

V tomto bode bol prejednaný Územný plán obce - Zmeny a doplnky č.1 a návrh VZN záväzná časť 

Územného plánu obce Rimavská Baňa. Tento návrh sa týka úpravy funkčného využitia v šiestich 

lokalitách obce, čo zahŕňa zmenu územia bývania, dopravných plôch, výrobných služieb a doplnenie 

infraštruktúrnych prvkov, ako sú pešie chodníky a cyklotrasy.  

Starostka obce informovala, že ide o konkrétne zmeny v Lokalite č. 01: Navrhovaná zmena z 

občianskej vybavenosti na územie bývania v rodinných domoch, Lokalite č. 02: Zmena z verejnej 

zelene na dopravnú a technickú vybavenosť pre lepšie pešie prepojenie železničnej stanice s centrom 

obce a vybudovanie zberného dvora. Lokalite č. 03: Zmena z verejnej zelene na územie výroby a 

výrobných služieb medzi hasičskou zbrojnicou a komunitným centrom, Lokalite č. 04: Doplnenie 

pešieho chodníka vedľa existujúcej komunikácie III/277 v zastavanom území. Lokalite č. 05: 
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Doplnenie cyklistickej komunikácie, Lokalite č. 06: Doplnenie parkoviska pri fare a zosúladenie s 

aktuálnym stavom. 

Ďalej starostka pokračovala konštatovaním, že proces tvorby týchto zmien trval už dva roky, 

pričom dokument musel byť niekoľkokrát upravený na základe pripomienok rôznych orgánov, vrátane 

BBSK, ktoré žiadali doplniť kostrovú sieť cyklotrás do územného plánu. Skonštatovala tiež, že tento 

krok umožní obci Rimavská Baňa efektívnejšie reagovať na potreby obyvateľov a zabezpečí lepšie 

využitie územia. 

Pokračovala, že v rámci schvaľovacieho procesu Okresný úrad Banská Bystrica, ako príslušný 

orgán územného plánovania, prehodnotil návrh územného plánu a vyjadril s ním súhlas bez výhrad, čo 

umožnilo jeho predloženie na schválenie zastupiteľstvom. Schválený územný plán musí byť uložený v 

obci, na stavebnom a okresnom úrade, čo zdôraznil Okresný úrad v súlade s § 28 zákona o územnom 

plánovaní. 

Po diskusiách a bez významnejších námietok poslancov bol návrh jednomyseľne prijatý. Návrh bol 

schválený s dvoma uzneseniami, ktoré podporili jeho realizáciu a zavedenie do praxe.  

Poslanec Peter Rapčan počas rokovania tohto bodu opustil zasadaciu miestnosť a hlasovania sa 

nezúčastnil.  

Poslanci schválili územný plán obce a zmeny a doplnky č. 1, ktoré boli prejednané a odporučili 

starostke obce zabezpečiť vypracovanie čistopisu Územného plánu obce Rimavská Baňa - Zmeny a 

doplnky č.1 a jeho uloženie, zaslanie registračného listu vrátane uznesenia o schválení.  
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 130/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Ďalej v tomto bode sa poslanci uzniesli na schválení VZN č. 3/2023 a odporučili starostke vyhlásiť 

záväzné časti Územného plánu obce Rimavská Baňa - Zmeny a doplnky č. 1 všeobecne záväzným 

nariadením a zverejniť ich v  zmysle § 27 ods. 4 písm. a) a b) zákona č. 50/1976 Zb. o územnom 

plánovaní a stavebnom poriadku. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 131/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 8 

V rámci bodu Návrh VZN o miestnom poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad na 

území obce Rimavská Baňa, starostka obce uviedla, že návrh znenia a predmetné sumy boli 

prerokované na pracovnom stretnutí.  

Informovala, že finančná situácia a výdavky na vývoz tuhého komunálneho odpadu (TKO) 

dosahujú približne 12 000 € ročne, čo predstavuje okolo 1 000 € mesačne. Aktuálne vyrubené poplatky 

pokrývajú len 73 % týchto nákladov, čo znamená príjem vo výške 8 800 €. Konštatovala, že na 

pokrytie nákladov spojených s vývozom komunálneho odpadu je potrebné zvýšenie poplatkov o 27 % 

čo predstavuje sumu 25,40 € za osobu ročne. Starostka ďalej uviedla, že nie všetci obyvatelia sú 

povinní platiť plný poplatok, pretože niektorí majú nárok na úľavy na základe preukázaných dôvodov 

a individuálnych žiadostí. 

Počas rokovania sa vrátil do zasadacej miestnosti poslanec P. Rapčan. Počet prítomných sa zvýšil 

na 7.  

Pani M. Kubaliaková, zamestnankyňa spravujúca miestne dane a poplatky v obci informovala, že 

počet osôb s úľavou ZŤP je 34, iných úľav je 62 a 109 osôb sa v obci nezdržiava.  

Poslanci vyjadrili svoj súhlas s navrhovaným zvýšením poplatku na 25,40 €, keďže o tejto 

problematike už boli predtým informovaní a rokovali o nej. 

Starostka uviedla príklady z iných obcí pre porovnanie. V obci Rimavské Brezovo je ročný 

poplatok 36 € na osobu. Konštatovala, že naša separácia odpadu v obci má zmysel a znižuje množstvo 

odpadu určeného na skládkovanie, prispieva k udržateľnosti obce a pomáha znižovať množstvo 

odpadu.  

Poslanci sa zaujímali o odozvu občanov na zníženie počtu zvozov odpadu na tri týždne. 

Starostka informovala, že neboli zaznamenané žiadne problémy zo strany občanov. V roku 2023 sa 

realizovalo 16 zvozov a na rok 2024 je plánovaných 17 zvozov. Týždenné zvážanie plastov je obcou 

poskytovaná služba a napriek zálohovaniu fliaš má naďalej význam.   
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Počas diskusie bolo spomenuté, že Technické služby Hnúšťa prestanú fungovať a rokuje sa o ich 

predaji súkromnej spoločnosti. Od januára budú tieto služby patriť pod mesto. Starostka upozornila, že 

ceny práce a mzdy idú hore, čo bude mať vplyv na zvýšenie cien za odpadové služby. Spoločnosť 

Brantner Gemer tiež plánuje zvýšiť ceny. Do budúcna bude potrebné investovať do triedenia odpadu a 

modernizácie strojového vybavenia z dôvodu zákonného zavedenia dotrieďovania odpadov. 

Po diskusii poslanci jednohlasne schválili návrh na zvýšenie poplatku za komunálny odpad a 

drobný stavebný odpad na 25,40 € za osobu na rok, s cieľom pokryť výdavky spojené s jeho vývozom. 

Prijali VZN č. 4/2023, týmto krokom obec zabezpečí finančnú udržateľnosť odpadového hospodárstva 

a podporí efektívnejšie nakladanie s odpadom.  
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 132/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 9 

V tomto bode bol predložený návrh VZN o dani z nehnuteľnosti. Starostka obce predstavila hlavné 

body návrhu, ktoré boli s poslancami podrobnejšie prediskutované na predchádzajúcom pracovnom 

stretnutí. V návrhu sa uvádza zvýšenie dane z nehnuteľností pre všetky druhy pozemkov. Sadzba dane 

by sa mala zvýšiť o 30 % z 0,5 % na 0,65 %. Starostka zdôraznila, že tieto zmeny sú navrhované v 

snahe zvýšiť príjmy obce, ktoré by sa týmto opatrením mali zvýšiť o približne 5 000 € ročne, čo 

predstavuje celkové ročné príjmy z dane z nehnuteľností vo výške z 17 000 € na 22 000 €. 

Pokračovala, že okrem zvýšenia sadzieb dane na pozemky, návrh obsahuje aj nové zdanenie 

kameňolomu na území obce ako ťažobného priestoru. Pre tento typ nehnuteľnosti je navrhovaná 

sadzba dane vo výške 2,5 %, ktorá dovtedy nebola osobitne zdaňovaná. 

Diskutovalo sa aj o tom, čo bolo medializované v médiách, že vláda plánuje iný spôsob zdanenia 

nehnuteľností na národnej úrovni, čo by mohlo mať vplyv na budúce rozhodovanie v oblasti miestnych 

daní. Vláda chce nájsť spôsobu zvýšenia príjmov obce z daní. Vláda hovorila o zákonnom zvyšovaní 

sadzieb daní vlastníkom, ktorí vlastnia viac ako jednu nehnuteľnosť. Prítomní poslanci konštatovali, že 

by štát mohol priamo pomôcť obciam iným spôsobom a nie od obyvateľov.  

Po diskusii poslanci prejednali a schválili návrh VZN č. 5/2023 o dani z nehnuteľnosti s 

navrhovanými zmenami. Bolo zdôraznené, že aj keď zvýšenie daní nepredstavuje výraznú investičnú 

pomoc, je to dôležitý krok k postupnému zlepšeniu finančnej situácie obce. Týmto bol návrh VZN 

č. 5/2023 o dani z nehnuteľnosti na území obce Rimavská Baňa OZ schválený. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 133/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 10 

Starostka obce predložila návrh VZN č. 6/2023, ktorým sa ruší predchádzajúce VZN č. 6/2020 o 

financovaní materskej školy a školských zariadení zriadených obcou. Uviedla, že dôvodom zrušenia je 

predpokladané prechodné uznesenie, podľa ktorého by mali originálne kompetencie o školstve prejsť 

na štát. Informovala, že v súčasnosti obec financuje materskú školu, školskú jedáleň a školský klub, 

zatiaľ čo financovanie základného školstva je už v kompetencii štátu. Ide o mesačné originálne 

kompetencie obce v sume 7 010 €. S presunom financovania na štát sa obec stane menej zaťaženou v 

oblasti financií, ale v dôsledku toho dostane nižšie podielové dane. 

Bolo zdôraznené, že obec momentálne dostáva o 40 % viac podielových daní práve preto, že 

financuje spomenuté školské zariadenia. Diskutovali sa o tom, ako by toto financovanie štátom mohlo 

ovplyvniť rozpočet obce vzhľadom úpravu výšky podielových daní. 

Starostka vyjadrila svoje stanovisko, že by preferovala, ak by obec nemusela financovať školské 

zariadenia, aby sa mohla zamerať na iné oblasti. Spomenula, že existujú spory s dofinancovaním škôl, 

ktoré by sa týmto prechodom mohli vyriešiť. Rovnako naznačila, že školské zariadenia budú 

financované z prostriedkov, ktoré im štát pridelí, a obec ich bude naďalej prevádzkovať ako 

zriaďovateľ. 

Starostka tiež spomenula, že sa obrátila aj na starostov iných obcí, kde zistila, že niektoré obce 

zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti na svojom území financujú 70 % z rozpočtu obce. 

Po diskusii poslanci OZ schválili návrh VZN č. 6/2023. 
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Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 134/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 11 

 Starostka obce na úvod tohto bodu predstavila na prerokovanie návrh rozpočtu obce na rok 2024 a 

viacročného rozpočtu na roky 2025 až 2026. Návrh rozpočtu bol prediskutovaný na pracovnej porade, 

kde získal podporu pre svoje schválenie. Informovala, že Ing. Fabová, hlavná kontrolórka obce 

predložila odborné stanovisko k rozpočtu, ktoré potvrdilo jeho správnosť a pripravenosť. Rozpočet pre 

rok 2024 bol zostavený ako prebytkový s celkovými príjmami vo výške 750 861 € a výdavkami 

733 606 €, čo znamená prebytok vo výške 17 255 €. Bolo zdôraznené, že viac ako polovica príjmov 

pochádza z príjmov pre ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča a nie z príjmov obce. Starostka upozornila na vládny 

návrh zvýšenia odvodov zamestnávateľa za zamestnancov na zdravotné poistenie o 1 %, čo opäť 

navýši výdavky zamestnávateľa na zamestnancov, avšak toto ešte nebolo definitívne prijaté. 

Starostka obce informovala, že v rozpočte sú zahrnuté financie na dva projekty zamestnávania pre 

projekt Miestna občianska a preventívna služba pre obec a na pracovníkov komunitného centra. 

Poslanci OZ diskutovali o návrhoch na využitie prebytku hospodárenia. Bolo diskutované aj o 

financovaní na výmenu okien a dverí, kde starostka zdôraznila, že toto môžeme financovať z 

rezervného fondu obce, na to máme prijaté aj uznesenie. 

Poslankyňa Ing. Alcnauerová predložila otázku, či by nemal byť prebytok účelovo zaviazaný na 

konkrétne projekty alebo potreby obce.  

Starostka vysvetlila, že účelové viazanie prebytku sa rieši pri záverečnom účte, nie pri rozpočte. 

OZ schválilo návrh rozpočtu na rok 2024 a viacročného rozpočtu na roky 2025 – 2026. Rozpočet 

bol prijatý ako prebytkový, poskytuje finančný rámec pre nadchádzajúce obdobie s jasným odkazom 

na plánované projekty a plánované hospodárenie s obecnými financiami. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 135/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 12 

Prešli k bodu v ktorom starostka obce predložila prítomným návrh znenia základných dokumentov 

pre zriadenie novej Obecnej knižnice Rimavská Baňa, ktorá má byť umiestnená v priestoroch na 

prízemí obecného úradu, konkrétne v malej zasadačke. Informovala o pripravených dokumentoch: 

Štatútu Obecnej knižnice Rimavská Baňa, ako základný regulačný dokument, ktorý definuje práva a 

povinnosti knižnice, Knižničného a výpožičného poriadku s pravidlami pre výpožičky kníh a iných 

médií a Cenníku služieb Obecnej knižnice Rimavská Baňa. Oboznámila, že členský príspevok 1 € na 

kalendárny rok a znížený poplatok 0,50 € pre deti, študentov a dôchodcov. Tieto poplatky sú 

porovnateľné s poplatkami v knižniciach v okolitých obciach. Bol navrhnutý aj limit výpožičiek do 10 

kníh na 30 dní a poplatky za upomienky na neskoré vrátenie kníh. 

Poslankyňa Ing. Alcnauerová položila otázku týkajúcu sa zodpovedného zamestnanca, pre potreby 

registrácie knižnice v registri knižníc a budúcich výpožičiek. 

Starostka informovala, že knižnica by mala byť otvorená pomocou pracovníka zamestnaného na 

dohodu na cca 4 hodiny mesačne, ktorý by sa zaoberal výpožičkami. Záujem o túto pozíciu prejavila 

pani Bc. Korenyová. Činnosť knihovníka sa obmedzí len na výpožičné hodiny, ktoré budú pravidelne 

každú stredu medzi 4 a 5 hodinou popoludní. Prípravy knižných aktivít, besied prípravy elektronickej 

knižnice budú mimo tohto času. V prípade iného záujmu sa záujemca vyberie.  

Starostka informovala, že až po schválení štatútu môže obec knižnicu oficiálne zaregistrovať. 

Zároveň naznačila, že by obec mohla časom zhodnotiť úspešnosť a využívanosť knižnice a na základe 

toho vyhodnotiť jej prínos pre komunitu. 

Obecné zastupiteľstvo pristúpilo k schváleniu zriaďovacej listiny a štatútu Obecnej knižnice 

Rimavská Baňa, čím poskytlo základ pre jej fungovanie a rozvoj v obci. Odsúhlasili pokračovať 

v činnostiach príprav pre jej oficiálne otvorenie a začatie nových služieb pre občanov a verejnosť. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 136/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 13 

Starostka obce ďalej informovala, že riaditeľstvo ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča požiadalo o preklenutie 

časového nesúladu pri projektoch pomáhajúcich profesii v zmysle zmluvy o vzájomnej spolupráci pri 

implementácii v rámci národného projektu „Podpora pomáhajúcich profesií 3”. V zmysle čl. 6 týchto 

zmlúv sa zriaďovateľ zaväzuje vytvoriť finančnú rezervu finančných prostriedkov z vlastných zdrojov 

a v prípade potreby ich poskytnúť škole na preklenutie časového nesúladu medzi výplatou mzdy 

pedagogických asistentov a pomocného vychovávateľa a úhradou oprávnených výdavkov.  

Pokračovala informáciami, že škola potrebuje zálohové financovanie na mesiace november a 

december 2023, pričom za mesiac september a október 2023 už boli prostriedky z projektu 

refundované. Prostriedky určené pre školu najprv prichádzajú na účet obce a obec potom tieto 

prostriedky preposiela škole. Konkrétna požadovaná suma na pokrytie novembra a decembra je 

4 664 €.  

Poslanci OZ skonštatovali, že obec má zmluvnú povinnosť tieto časové nesúlady riešiť. Po 

prerokovaní schválili poskytnutie sumy 4 664 € pre ZŠ s MŠ na preklenutie časového nesúladu medzi 

výplatou mzdy a úhradou oprávnených výdavkov z projektu za mesiace október a november 2023. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 137/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Starostka obce oboznámila prítomných, že vláda nedávno odsúhlasila poskytnutie 2 mil. eur obciam 

z čoho obci Rimavská Baňa prislúcha približne 5 000 €. 

 

K bodu 14 

Starostka obce informovala, že komisia pre verejnú obchodnú súťaž zasadla za účelom otvárania a 

vyhodnocovanie ponúk dňa 20.11.2023. Predaj majetku obce v areáli školy je predmetom verejnej 

obchodnej súťaže. Vyhodnotenie správnosti doručených ponúk ukázalo, že jedinou prijatou a zároveň 

platnou ponukou bola ponuka od rodiny Mikulovej, ktorá navrhla kúpnu cenu 12 € za m2. Táto cena 

bola zhodná s minimálnou akceptovateľnou sumou stanovenou obcou pred vyhlásením súťaže.  

Starostka oboznámila, že odsúhlasenie predaja nehnuteľnosti, konkrétne parcely KN-C č. 1128/6, 

zastavaná plocha a nádvorie o výmere 1 122 m2 je v kompetencii obecného zastupiteľstva. Navrhla 

a odporúča aby kúpne zmluvy boli uzatvorené až od 1.1.2024. Tento návrh vychádzal z finančnej 

stratégie obce, ktorá preferuje presun príjmov z predaja do budúceho rozpočtového roka. Týmto 

krokom sa obec vyhne potrebe presúvať financie do rezervného fondu v aktuálnom rozpočtovom roku, 

nakoľko by finančné plánovanie obce mohlo v budúcom roku komplikované vzhľadom na neistotu 

ohľadom budúceho využitia rezervných fondov zo strany vlády. 

Zastupiteľstvo po diskusii schválilo ponuku na kúpu pozemkov v areály školy od záujemcov rod. 

Mikulovej do BSM. Schválili uzatvoriť kúpnu zmluvu medzi obcou a rodinou Mikulovou po splnení 

podmienky úplnej úhrady kúpnej ceny, ktorá musí byť zaplatená na účet obce. Celá kúpna cena musí 

byť uhradená do 30 dní od schválenia návrhu predaja. Zmluvná kúpna cena na predaj majetku obce 

vedenú ako parcela KN-C 1128/6, zastavaná plocha a nádvorie, bude v sume 12 €/m2, čo je suma, 

ktorú navrhla rodina Mikulová.  
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 138/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Spoločne konštatovali, že predmetom vyhlásenej verejnej obchodnej súťaže boli tri stavebné 

pozemky. Záujem zatiaľ prejavil jeden uchádzač (Mikulovci), dva pozemky sú ešte voľné.  

Starostka informovala, že po ukončení aktuálnej súťaže o daný pozemok sa objavil ďalší záujemca, 

ktorý však poukázal na prísne podmienky súťaže, ktoré mu neumožnili zúčastniť sa. Ide o záujemkyňu 

pani A. Kleinovú so záujmom o jeden z pozemkov na ulici Fľakovej. Táto záujemkyňa však mala 

problémy s dodržaním podmienok súťaže, ktoré vyžadovali skolaudovanie stavby do 5 rokov od kúpy 

pozemku. Preto starostka naznačila, že je potrebné do budúcna podmienky súťaží zvážiť a prepracovať 

tak, aby boli prístupnejšie pre mladých ľudí, ktorí čelia ťažkostiam pri získavaní vlastného bývania. 

Starostka nadviazala na podobný prípad z roku 2022 s rodinou Smugalovou, ktorá zakúpila 

pozemok v rámci verejnej obchodnej súťaži. Táto rodina však napokon nevyužila pozemok podľa 

dohodnutých podmienok a plánuje riešiť jeho vrátenie späť obci. 
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K bodu 15 

Obecné zastupiteľstvo pokračovalo témou vyhlásených verejných obchodných súťaží. V tomto 

bode prerokovalo predaj nehnuteľnosti a to parcely KN-C 301/1, záhrada o výmere 1 047 m2. Tento 

pozemok sa nachádza pri železničnej trati.  

Starostka obce konštatovala, že komisia pre verejnú obchodnú súťaž predložila zápisnicu z 

otvárania a vyhodnocovania ponúk, ktorá sa konala dňa 20.11.2023. Verejnej obchodnej súťaži sa 

zúčastnila jediná záujemkyňa, pani G. Medveďová, ktorá vyjadrila záujem o kúpu pozemku do svojho 

výlučného vlastníctva. 

Poslanci OZ schváli predaj prebytočného majetku pani Medveďovej, prijali navrhovanú kúpnu cenu 

4,50 €/m2 a schvaľujú uzatvorenie kúpnej zmluvu medzi obcou Rimavská Baňa a pani Medveďovou 

až po 1.1.2024 a po splnení podmienky úplnej úhrady kúpnej ceny, ktorá musí byť zaplatená na účet 

obce. Celá kúpna cena musí byť uhradená do 30 dní od schválenia návrhu predaja. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 139/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 16 

Pokračovali témou predaja majetku vo vlastníctve obce, nehnuteľností na ulici Repno.  

Starostka obce dala na prerokovanie zápisnicu komisie pre verejnú obchodnú súťaž z otvárania a 

vyhodnocovania ponúk, ktorá sa uskutočnila dňa 20.11.2023. Oboznámila, že ide o predaj 

nehnuteľnosti "Starej obecnej školy", známa aj ako "Ultisov dom" a príslušné parcely KN-C 56/1 

a KN-C 56/2. 

Poslanci rokovali o uskutočnenej verejnej obchodnej súťaži, ktorej sa zúčastnil jediný záujemca pán 

Kubaliak, ml., ktorý predložil ponuku o 100 € vyššiu ako bola minimálna požadovaná suma, 

nehnuteľnosti žiada do svojho výlučného vlastníctva. Následne poslanci OZ prijali návrh kúpnej ceny 

vo výške 7 100 € na parcely KN-C 56/2, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 699 m2, stavba 

rodinného domu so súpisným číslom 38 a parcely KN-C 56/1, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 

169 m2, stavba rodinného domu so súpisným číslom 37. 

Po prerokovaní OZ schválilo uzatvorenie kúpnej zmluvu medzi obcou Rimavská Baňa a pánom 

Kubaliakom až po 1.1.2024 a po splnení podmienky úplnej úhrady kúpnej ceny, ktorá musí byť 

zaplatená na účet obce. Celá kúpna cena musí byť uhradená do 30 dní od schválenia návrhu predaja. 

Pri schvaľovaní o predaji majetku na ulici Repno sa poslanec Ján Kubaliak zdržal hlasovania 

z dôvodu rodinnej väzby so záujemcom. Ostatní poslanci boli všetci za prijatie ponuky a predaj 

majetku pánovi Kubaliakovi ml..  
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 1 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 140/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Na záver prítomní poslanci konštatovali, že procesy týchto súťaží boli realizované transparentne a v 

súlade s pravidlami verejnej obchodnej súťaže. Ich schválením obecné zastupiteľstvo umožnilo predaj 

parciel, za úmyslom umožnenia výstavby pre mladé rodiny, podpory bývania v obci a k efektívnemu 

využitiu majetku obce. 

 

K bodu 17 

V ďalšom bode starostka obce poslancov OZ informovala o stave zámennej zmluvy na 

nehnuteľnosti, ktoré sú predmetom predaja medzi obcou a manželmi Belkovými. Predmetom zámeny 

sú dve parcely parcela č. 1132/8 o výmere 44 m2, vlastnená Ing. Belkom a M. Belkovou a parcela č. 

2010/90 o výmere 23 m2, vlastnená obcou Rimavská Baňa. Zámerom je vysporiadanie pozemkového 

vlastníctva verejného priestranstva s plánovanou rekonštrukciou chodníka smerom Rimavské 

Zalužany. Tento bod súvisí s Uzneseniami 98/2023 a 116/2023. 

Pokračovala, že medzi zasadnutiami bolo konanie návrhu na vklad zámennej zmluvy prerušené 

kvôli ťarche – bankovému úveru, ktorý je zapísaný na LV rodiny Belkovej. Ing. Belko aktuálne rieši 

situáciu s bankou, pričom existuje nádej, že problém s ťarchou sa podarí vyriešiť bez komplikácií. 

Banka by nemala mať problém s malým rozdielom v rozlohe, avšak môže dôjsť k prekážkam. 
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Poslanci boli informovaní o súčasnom stave a zobrali informáciu na vedomie. Diskutovalo sa o 

alternatíve dlhodobého prenájmu danej parcely obcou, v prípade, že by sa problémy s bankou 

nepodarilo vyriešiť. Táto možnosť by bola zvážená ako náhradné riešenie, pokiaľ by sa zámenná 

zmluva nedala realizovať kvôli bankovej ťarche. Spoločne navrhli, že ak by problémy s bankou 

pretrvávali a nevyriešili sa do februára, obecné zastupiteľstvo by v tomto termíne mohlo schvaľovať 

zmluvu o dlhodobom prenájme. Tento proces by bol podobný ako pri predaji nehnuteľnosti. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 141/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 18  

Starostka informovala o prijatej žiadosti o vyjadrenie k investičnému zámeru vybudovania 

rekreačného objektu od pána Dirbáka. Ide o parcelu KN-C 791/1, ktorá sa nachádza mimo zastavaného 

územia obce, špecificky v extraviláne obce za pomníkom smerom na Kraskovo. Oboznámila, že pán 

Dirbák má záujem o vybudovanie rekreačného objektu s názvom "Čachovica" na uvedenom pozemku 

a žiada o súhlas obce pre prípravu technickej projektovej dokumentácie pre vnútornú prípojku, 

dovtedy nechce pokračovať vo vybavovaní. Tento zámer zahŕňa potrebu úpravy územného plánu, aby 

bolo možné vôbec na pozemku stavať, súhlas poslancov je informačný, pána Dirbáka čaká ešte 

množstvo vybavovania.  

Starostka obce uviedla, že poslanci majú dve možnosti hlasovania súhlasiť alebo nesúhlas s 

vybudovaním rekreačného areálu. Bolo zdôraznené, že obecný úrad by mal podporovať podnikateľské 

aktivity, avšak za jasne stanovených podmienok.  

Diskutovalo sa o bonite pôdy, kde poslankyňa Ing. Alcnauerová naznačila, že ak je pôda významná, 

mohlo by dôjsť k zamietnutiu žiadosti. Diskutovalo sa o potenciálnych podmienkach, ktoré by obec 

mohla stanoviť, a o vplyve týchto podmienok na budúce rozhodovanie dotknutých inštitúcií. 

Po diskusii zastupiteľstvo schválilo súhlas so zámerom vybudovania rekreačného objektu. Poslanec 

Ján Kubaliak hlasoval proti schváleniu, zatiaľ čo poslankyňa Mgr. Dovalová sa zdržala hlasovania. 
Za: 5 Proti: 1 Zdržal sa hlasovania: 1 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 142/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Zastupiteľstvo prijalo súhlasné stanovisko o investičnom zámere, avšak ak pán Dirbák získa 

potrebné súhlasy, môže začať s prípravou projektových dokumentácií ale konečné schválenie projektu 

bude predmetom ďalších rozhodnutí v závislosti od splnenia podmienok, inými regulačnými 

inštitúciami, podmienkami obce a aktualizovaní nového územného plánu v jeho réžií. 

 

K bodu 19 

Ďalšou témou rokovania bol bod o ukončení realizácie projektu „Podpora koordinačných a 

implementačných kapacít regionálneho rozvoja v okrese Rimavská Sobota“. Starostka konštatovala, že 

prostredníctvom tohto projektu bolo počas 30 mesiacov udržané a obsadené pracovné miesto Ing. 

Oravcovej, interný projektový manažment. Starostka obce informovala, že projekt bol zmysluplný a 

jeho realizácia bola úspešná s minimálnymi službami od externých dodávateľov a projektových 

manažérov, čo obci umožnilo výrazne šetriť. Projekt mal pozitívny dopad na koordinačné a 

implementačné kapacity v oblasti regionálneho rozvoja. Starostka vyjadrila obavy spojené s 

ukončením projektu, najmä v súvislosti s možnou stratou pracovného miesta pani Oravcovej. 

Sprostredkovateľský orgán naznačil možné pokračovanie podobných projektov, ktoré by mohli 

podporovať personálne kapacity na regionálnej úrovni avšak k výzve na pokračovanie nedošlo. 

Územie UMR Rimavská Sobota vyhlásila otvorené výberové konanie, avšak v prípade úspešného 

uchádzania sa by odišla a bola by zamestnancom mesta Rimavská Sobota.  

Vysvetlila, že hoci projekt skončil, mzda pani Oravcovej by mohla byť financovaná z viacerých 

zdrojov realizovaných projektov „Miestnej občianskej a preventívnej služby pre obec Rimavská Baňa“ 

a projektu „Spolu pre komunity“ zamestnávanie v komunitnom centre (MOaPS a KC). Tieto projekty 

poskytujú paušálne výdavky, ktoré by čiastočne mohli pokryť jej mzdu v rámci projektového riadenia. 

Plus zdroje z chráneného pracoviska, kde obec požiadala o opätovné zriadenie chráneného pracoviska, 

ktoré bolo v minulosti prerušené. Príspevky od Úradu práce na mzdu v rámci chráneného pracoviska 

cca 1 177 € za 1. štvrťrok.  
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Ďalej pokračovala informáciou, že Obec Rimavská Baňa, ako partner projektu Mesta Hnúšťa 

v rámci realizácie projektu cez Efektívnu verejnú správu „Podpora koordinačných a implementačných 

kapacít v okrese Rimavská Sobota“ dňa 6.12.2023, poukázala na bankový účet partnera projektu  

nezúčtovanú výšku zálohovej platby vo výške 9 269,29 €. Projekt mal byť ukončený 31.10.2023 avšak 

pri ukončovaní projektový manažér sprostredkovateľského orgánu mestu Hnúšťa zaslal informáciou, 

že oprávnené výdavky sú len do 31.8.2023. Z uvedeného dôvodu sme výdavky spojené s projektom za 

2 mesiace museli uhradiť z rozpočtu obce vo výške 4 319,18 Eur.  Zatiaľ čo Mesto Hnúšťa muselo 

vrátiť štvornásobne väčšiu sumu, nakoľko malo cez projekt vytvorené 4 pracovné miesta. 

Diskusia poukázala na to, že takéto finančné nepredvídateľné nezrovnalosti sú bežnou súčasťou 

realizácie projektov, či už ide o verejné obstarávanie alebo iné administratívne chyby. Spolupracujúce 

obce majú obmedzený vplyv na riadenie takýchto situácií. Zastupiteľstvo schválilo, že obec bude 

naďalej podporovať zamestnanie pani Oravcovej, a to s využitím dostupných finančných zdrojov 

a príspevkov aj po ukončení projektu EVS. Poslanci zobrali na vedomie informácie poskytnuté 

starostkou. Prediskutovali možnosti financovania jej mzdy z alternatívnych zdrojov a vyjadrili podporu 

návrhu na pokračovanie jej zamestnania pri riadení ďalších projektov, ktoré obec realizuje, vedenia 

personálnej a mzdovej agendy ako aj ekonomických činností obce. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 143/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 20 

Starostka obce požiadala Ing. Oravcovú, ktorá je zodpovedná za riadenie a realizáciu projektov, aby 

poslancov informovala o projekte „Miestna občianska a preventívna služba pre obec Rimavská Baňa“ 

(MOaPS). 

Ing. Oravcová uviedla, že Úrad vlády Slovenskej republiky v novembri 2023 rozhodol o schválení 

žiadosti o poskytnutie nenávratného finančného príspevku (NFP) na projekt MOaPS s výškou NFP 

153 559,93 €. Pomocou schválenej NFP obec zabezpečí pokračovanie činností pôvodnej „Miestnej 

občianskej poriadkovej služby“ a vytvorí podmienky a priestor pre 30 mesačnú realizáciu nového 

projektu MOaPS poskytujúcej asistenčné služby cieľovým skupinám a verejnosti v obci Rimavská 

Baňa. V rámci projektu je predpokladané zamestnanie troch osôb na plný úväzok a dvoch osôb na 

polovičný úväzok.  

Starostka obce pokračovala a uviedla, že aktuálne ešte nie sú obsadené dva polovičné úväzky, 

keďže obec čaká na podpísanie zmluvy o poskytnutí NFP s Úradom vlády. Poukázala na to, že 

pracovné miesta na plný úväzok sú už obsadené, avšak o dva polovičné úväzky je veľký záujem medzi 

občanmi obce. Od júna boli traja členovia hliadky financovaní z vlastných zdrojov obce, čo bolo 

rizikové, pričom schválením obci prináleží refundácia všetkých týchto mzdových nákladov, po 

uzatvorení a schválení zmluvy požiadame o zálohovú platbu a začneme obdobie spätne zúčtovávať.  

Zastupiteľstvo vzalo na vedomie informácie a vyzvalo k potrebe rýchleho uzatvorenia zmluvy na 

MOaPS, aby bolo možné efektívne pokračovať v realizácii projektu a zabezpečiť financovanie už 

obsadených pracovných miest, ako aj obsadenie zostávajúcich polovičných úväzkov. Diskutovalo sa aj 

o tom, či, kedy a ako bude vykonané výberové konanie na tieto pozície. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 144/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 21 

Starostka obce informovala o Zmluve o spolupráci  v rámci NP "Spolu pre komunity", ktorý je 

implementovaný v spolupráci s IMPLEA v spolupráci s MPSVaR. Tento projekt je financovaný v 

rámci Programu Slovensko a je plánovaný do 31. januára 2029. Tento projekt, zameraný na podporu 

komunitných centier, je považovaný za najdlhší projekt tohto typu, aký obec kedy realizovala. Dnes 

bola podpísaná zmluva a prvých troch uchádzačov na pracovné pozície bolo vybrané. Jeden z 

uchádzačov miesto odmietol, preto bol oslovený náhradník. Prvé pracovné zmluvy sú nastavené na 

obdobie 6 mesiacov s trojmesačnou skúšobnou dobou. Pracovné miesto, ktoré pôvodne malo byť 

obsadené od 1. decembra, bolo kvôli neskontrolovaným okolnostiam preložené na január 2024. Medzi 

novými zamestnancami sú: Mgr. Pehelová – odborný manažér KC z Kokavy nad Rimavicou, ktorá 
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predtým pracovala v rôznych projektoch a po dvojročnej rodičovskej dovolenke sa vracia do práce. 

Dezider Cibuľa – komunitný pracovník KC, prijatý je ako náhradník, ktorý prichádza zo zamestnania v 

KC Tisovec a bude náhradníkom za pani Zánovú z Hnúšte. Ďalšou je Marianna Štajerová – pracovník 

KC, miestna obyvateľka, ktorá sa tiež zapojila do projektu. 

Poslanci vzali na vedomie Zmluvu o spolupráci s Implementačnou agentúrou. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 145/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 22 

Starostka obce navrhla poslancom pokračovať v naplánovanom harmonograme termínov obecných 

zasadnutí. Predložila na prerokovanie harmonogram zasadnutí zastupiteľstva Obce Rimavská Baňa na 

rok 2024 v dvojmesačných termínoch pripadajúcich na stredu nasledovne: 7.2.2024, 3.4.2024, 

5.6.2024, 7.8.2024, 2.10.2024 a 11.12.2024.  

Návrh starostky obce bol schválený bez výhrad. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 146/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 23  

Starostka obce Rimavská Baňa informovala zastupiteľstvo o plánovanej adaptácii ťažby stavebného 

kameňa v lome Rimavská Baňa. Táto činnosť je motivovaná zmenou na trhu a predpokladaným 

zvýšeným dopytom po kamenive, ktoré je potrebné pre pripravované stavby v okrese Rimavská 

Sobota. Detailnejšie oznámila, že spoločnosť KSR – Kameňolomy SR, s.r.o., plánuje zvýšiť ťažbu v 

lome Rimavská Baňa z pôvodných 100 tisíc ton na 200 tisíc ton stavebného kameňa ročne. Tento 

návrh je v súlade s relevantným povolením banskej činnosti až do 31.12.2024, pričom v nasledujúcich 

rokoch bude ťažba realizovaná v závislosti od trhového dopytu, v rámci schváleného Plánu otvárky, 

prípravy a dobývania v dobývacom priestore Rimavská Baňa, ako aj povolenia na banskú činnosť. 

Pokračovali informáciami, že v deň OZ bolo prerokované prerušené konanie, ktoré prerušila 

a informovala o tom poslankyňa Ing. Alcnauerová z odboru životného prostredia OÚ RS. Konanie 

bolo prerušené kvôli potrebe ďalších štúdií a konzultácií s verejnosťou. Medzi hlavné dôvody patrí 

nutnosť dopravnej štúdie a hlukovej ochrany pre okolité oblasti, najmä vzhľadom na blízkosť areálu 

ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča. 

Diskutovali o potrebe informovania verejnosti a možných dopadov na komunitu. Bola zdôraznená 

potreba diskusie so zainteresovanými obcami a verejnosťou. Starostka spomenula, že aktuálne sa ťažba 

kameňa realizuje modernými a šetrnejšími metódami ako pred 35 rokmi, pričom doterajšie merania 

nepotvrdili žiadne negatívne vplyvy na okolie, ako sú otrasy či hluk. 

V reakcii na obavy vyjadrené verejnosťou, najmä na sociálnych sieťach o možných škodách na 

domoch, starostka uistila, že podľa informovanosti súčasná prax ťažby je regulovaná a monitorovaná, 

čo minimalizuje možnosť negatívnych dopadov. Spoločnosť KSR – Kameňolomy SR, s.r.o. tiež 

ponúkla obci bezplatné kamenivo na opravy ciest v prípade potreby obce.  

Zastupiteľstvo vzalo na vedomie informácie a diskusiu o adaptácii ťažby v lome. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 147/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 24  

Starostka obce Rimavská Baňa informovala prítomné OZ o žiadosti súkromnej základnej umeleckej 

školy Utekáč 821, ktorá prišla na deň rokovania 13.12.2023 a preto ide o doplňujúci bod tohto 

rokovania. ZUŠ Utekáč vyjadrila záujem o zriadenie elokovaného pracoviska, s cieľom rozšíriť svoje 

vzdelávacie služby v ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča. Súkromná ZUŠ potrebuje súhlas obecného 

zastupiteľstva a obce, ako zriaďovateľa, aby mohla získať všetky potrebné vyjadrenia pre realizáciu 

tohto zámeru. 

Poslankyňa Mgr. Dovalová vyjadrila podporu tomuto zámeru.  
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Starostka zdôraznila, že špecifické oblasti výučby ako výtvarná, tanečná alebo spevácka výchova 

budú preskúmané neskôr. Škola by mohla začať fungovať najskôr v septembri 2024, možno až v 

septembri 2025, pričom financovanie zabezpečuje Utekáč. 

Poslanci sa zhodli na nekladení prekážok zriadeniu školy, očakávajúc vzájomné výhody. 

Poslankyňa Ing. Alcnauerová poukázala na potrebu zosúladenia prevádzkových podmienok školy, 

najmä v oblasti vykurovania a zvýšenia elektriny. Diskutovalo sa o finančnom príspevku od štátu, 

ktorý je poskytovaný na základe normatívov. 

Zastupiteľstvo súhlasilo so zriadením elokovaného pracoviska ZUŠ Utekáč a zdôraznilo potrebu 

ďalších diskusií a plánovania pre zabezpečenie priaznivého a rýchleho začlenenia školy do života 

v Rimavskej Bani. 
Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 148/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 25  

Interpeláciu poslancov otvoril poslanec V. Foľk.  Inicioval diskusiu na tému využívania prívesného 

vozíka obcou a verejnosťou. 

Bolo dohodnuté, že poslanec P. Rapčan bude zodpovedný za spracovanie agendy prenájmu a 

podmienok prenajímania občanom obce. Zatiaľ nebolo možné požičiavanie realizovať, pretože nebol 

vytvorený dostatočný časový priestor pre kontrolu a správne zaobchádzanie s vozíkom, a tiež pretože 

chýbala prítomnosť zodpovedných osôb pri požičiavaní. 

Diskutovalo sa o zodpovednosti pri požičiavaní, kontrole a prevzatí vozíka. Bola zdôraznená 

potreba predbežnej kontroly stavu vozíka, ako aj kontroly po jeho vrátení. V tomto čase existovali 

obavy proti požičiavaniu vozíka bez adekvátnej kontroly. Vozík sa využíva aj na prepravu rôznych 

materiálov, ako je pletivo či stavebný materiál, a je dôležitý pre logistické potreby obce pri prevážaní 

vecí, ktoré nie sú možné prepraviť len autom. 

Kvôli komplikáciám s riadením prenájmu mimo pracovných hodín, poslanec P. Rapčan odstúpil od 

ďalšej iniciatívy zaviesť systém požičiavania. 

Poslanec P. Rapčan otvoril tému stavu kontajnerov na cintoríne, kde sa v čase Dušičiek vyskytuje 

zvýšený odpad. Diskutovalo sa o plných kontajneroch a neporiadku, ktorý občania nahlásili. 

Zamestnanci obce (členovia MOaPS) reagovali na stav zbieraním odpadu do čiernych vriec 

a zabezpečením zdvojnásobenia vývozu počas Dušičiek. Starostka spomenula, že starý deravý 

kontajner bol presunutý za Dom smútku pre zelený odpad, no občania stále hádžu zelený odpad do 

nesprávnych kontajnerov a ten je stále plný.  

Skonštatovali, že pred a po Dušičkách sa objavuje problém s odpadom z chryzantém a iného 

zeleného odpadu. Diskutovalo sa o možnosti preloženia jedného z 1 100 litrových kontajnerov z 

komunitného centra na cintorín na zlepšenie situácie a po dušičkách jeho vrátenie späť. 

Poslanec I. Bagačka poukázal na nestabilitu kontajnerov pri ich rodinnom dome a starostka sľúbila 

riešenie podsypaním betónovými kockami, aby sa kontajnery nestabilizovali. 

 

Poslanec P. Rapčan otvoril ďalšiu diskusiu o adaptácii tenisového ihriska na multifunkčné 

športovisko, keďže deti vyjadrujú záujem o ihrisko na nohejbal a florbal. Súčasný stav ihriska 

umožňuje tenis, ale nevyhovuje potrebám pre iné športy. 

Poslanci diskutovali o potrebe zvýšenia mantinelov a prispôsobenia siete pre nohejbal a florbal. 

o potrebe úprav výmenou siete na ihrisku a prípadnej rekonštrukcie podlahy v telocvični a využití 

dotačných systémov na rekonštrukciu športovísk. 

Poslankyňa Alcnauerová upozornila, že rekonštrukcia z tenisového na multifunkčné ihrisko 

vyžaduje profesionálnu firmu, nie je to projekt na DIY báze. 

P. Kubaliaková, zamestnankyňa obce mala dotaz na potrebu myslieť na montáž a demontáž siete, 

kto bude zabezpečovať montáž a demontáž potrebného vybavenia, ako sú kolíky sieťového ihriska, 

bola kľúčová pre zabezpečenie bezpečnosti. 
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Starostka zdôraznila, že by športovisko malo byť sebaobslužné, keďže obec nemá personál na jeho 

obsluhu. Do februára bude kontaktovaných viacero firiem s cieľom predstaviť technické možnosti pre 

konverziu a údržbu ihriska. 

Poslanec P. Rapčan dostal za úlohu zistiť názory detí a dospelých na najlepšie využitie tohto 

centrálny umiestneného miesta v obci. 

Diskusia poukázala na potrebu premysleného prístupu, projektového návrhu k modernizácii a 

multifunkčnému využitiu športových zariadení. 

 

Poslanec J. Kubaliak vzniesol otázku o poškodenom chodníku pri Daniovcoch, o ktorom rokovali 

predchádzajúce zastupiteľstvo. Opýtal sa, či starostka riešila jeho opravu.  

Starostka informovala, že rodinou Daniovou-Krausovou bolo sľúbené, že oprava sa uskutoční do 

konca novembra, no odvtedy sa zodpovedná osoba, pán Kraus, neozval. Poslanec vyjadril záujem 

opraviť chodník, keďže stav chodníka je kritický a vyžaduje okamžité riešenie. 

 

K bodu 26 

Na záver, po vyčerpaní rozsiahleho programu rokovania 9. zasadnutia obecného zastupiteľstva vo 

volebnom období 2022-2026, starostka obce Mgr. Elena Polóniová poďakovala všetkým prítomným za 

účasť. Následne vyhlásila zasadnutie za ukončené o 19:15 hod.. 

 

Overovatelia zápisnice:  

 

 

Igor Bagačka 

 

 

 

Ján Račák 

 

 

 

Zapisovateľka: Ing. Jana Oravcová 

 

 

Mgr. Elena Polóniová 

starostka obce 

 


